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Folketingets Miljøudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

 

J.nr. NST-101-02066 

 

Den 22. maj 2015 

Folketingets Miljøudvalg har i brev af 7. maj 2015 stillet følgende spørgsmål nr. 

537 (alm. del), som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Erling 

Bonnesen (V). 

 

Spørgsmål nr. 537 (alm. del) 

Vil ministeren som opfølgning på drøftelserne på samråd G redegøre for, om 

regeringens nye udspil på planlovsområdet vil give mulighed for, at den omtalte 

vognmand i Nyborg kan flytte sin virksomhed ud af byen og ud på en nedlagt 

landbrugsejendom, i modsætning til ministerens hidtidige holdning?  

 

Svar 

Regeringens forslag til ændringer af planloven skal give kommunerne bedre 

muligheder for at fremme vækst i landdistrikterne. 

  

Efter de nugældende regler kan forskellige virksomhedstyper indrette sig i 

tiloversblevne landbrugsbygninger uden landzonetilladelse. Udspillet vil blandt 

andet give forskellige nye muligheder for virksomheder, der er indrettet i 

tiloversblevne landbrugsbygninger.  

 

Virksomheder, der er indrettet i tiloversblevne landbrugsbygninger, vil få 

mulighed for at udvide med op til 500m2 uden landzonetilladelse, uanset hvor 

mange der er ansat i virksomheden. I dag kan kun mindre virksomheder udnytte 

denne mulighed.  

 

Der bliver også mulighed for, at kommunerne i vanskeligt stillede landdistrikter 

kan give tilladelse til nedrivning af en tiloversbleven landbrugsbygning og 

opførelse af en tilsvarende ny bygning, som kan indrettes med de samme erhverv, 

som i tiloversblevne bygninger. Der er aktuelt ikke planer om at ændre på den type 

af virksomheder, der kan indrette sig i overflødiggjorte landbrugsbygninger. 

 

Drøftelserne på samråd G den 11. december 2014 vedrørte en sag om en konkret 

virksomhed i Nyborg. Jeg kan ikke gå nærmere ind i den konkrete sag, da 

behandlingen af landzonesager er kommunernes anliggende.  

 

 

 

Kirsten Brosbøl 

 

 

/ 

 

 

Oluf Engberg 
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